
Σάββατο 28/11/2020   Γλώσσα Δ΄ τάξης (από κ. Νίκη & κ. Λία) 

ΟΡΘΟΓΡΑΦΙΚΟΙ ΚΑΝΟΝΕΣ ΤΗΣ ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗΣ ΕΓΚΛΙΣΗΣ 

Η  προστακτική τελειώνει  πάντα σε  έψιλον (-ε):    –ε/ -ετε  /-τε                                                                                                   
Π.χ. γράφε, γράφετε, γράψε, γράψτε, γραφτείτε  

Προσέχουμε να μην μπερδεύουμε τις παρακάτω καταλήξεις: 

 -ίστε   από τα ρήματα σε –ίζω                                                                                                      
Π.χ. στολίστε (στολίζω),    καθαρίστε (καθαρίζω) κτλ.                                                                                                     
Προσέχω τις  εξαιρέσεις: αθροίστε, δανείστε, δακρύστε κτλ.   
 

 -ήστε  από τα ρήματα της β΄συζυγίας σε –ώ                                     
Π.χ. κρατήστε (κρατώ),  μετρήστε (μετρώ) κτλ. 
 

   -είτε   (χωρίς σ)                                                                                                                            
Π.χ. ανεβείτε, γραφτείτε κ.ά. 

 

ΑΣΚΗΣΗ: Συμπλήρωσε με ι -ίζω  /η -ώ /    ει -είτε τις καταλήξεις στις πιο 
κάτω προτάσεις:  

 Σταθ__τε λιγάκι, θέλω να σας πω.                                           

 Βοηθ__στε όποιον  έχει ανάγκη.                                                   

 Ανεβ__τε και κατεβ__τε τις σκάλες με προσοχή. Κρατ__θ__τε από την 
κουπαστή.                                                                  

 Σκουπ__στε τα χέρια σας και αρχ__στε να τρώτε. 

 Τηλεφων__στε μου, σας παρακαλώ.                                               

 Βρ__τε πού είναι τα κλειδιά της τάξης.                                      

 Δαν__στε σ’ αυτούς που έχουν ανάγκη,  αλλά 
προσπαθ__στε εσείς να μη δανειστ__τε.                                                                       

 Βγ__τε γρήγορα απ’ το κτίριο! 

 Καθαρ____στε την τάξη και τοποθετ___στε σωστά τα θρανία. 

Πρώτα διαβάζω τη 
γραμματική και μετά 

προχωρώ στην άσκηση. 


